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Obec Ladná se zúčastnila III.ročník soutěže „Nejlépe 
opravená památka Jihomoravského kraje za rok 2009“.
Na doporučení Odboru dotací a rozvoje Městského úřa-
du v Břeclavi byla kaple sv. Michala vybrána zástupci 
Krajského úřadu Jihomoravského kraje a Národního pa-
mátkového ústavu v Brně. Obec se zapojila do kategorie 
„Drobné památky“, kterou jsme s počtem 443 hlasů vy-
hráli a získali tak na další opravy kapličky odměnu ve výši 
50.000,-Kč. 

Velmi děkujeme všem občanům, kteří se do soutěže za-
pojili a svými hlasy nás podpořili.

Slovo starostky
Vážení spoluobčané,
dnes je 16. března a zítra čeká obec kontrolní dvoudenní audit, 
který přezkoumá hospodaření obce za rok 2009, které bylo tak 
jako každoročně přebytkové. Výsledkem jednodenního auditu 
je nejvyšší možné hodnocení „A“, což znamená, že závěrečný 
účet obce za rok 2009 bude schválen bez výhrad. 
Protože já osobně jsem ve vedení obce jeden rok, chtěla bych 
trochu zhodnotit dobu mého působení ve funkci starostky a 
shrnutí toho, co se za jeden rok udělalo. 

• Proběhla částečná rekonstrukce hasičské zbrojnice,  
 zabudování odpadní jímky a v současné chvíli se
 dokončuje projekt na dokončení oprav na hasičské  
 zbrojnici a zbudování plynové přípojky.

• Pro pobočku České pošty byla instalována nová jímka
• byly pronajaty obecní pozemky, na kterých

 v letošním roce vyroste fotovoltaická elektrárna, ze  
 které bude obec mít 1 mil. Kč ročně

• Byla opravena poklona sv. Anny
• Vnitřní prostory obecní knihovny byly zrekonstruo- 

 vány
• Bylo zadáno zpracování projektové dokumentace na  

 kanalizaci a čističku odpadních vod, na tuto byly vy 
 koupeny pozemky od soukromých vlastníků

• Bylo zadáno zpracování projektové dokumentace na  
 sběrný dvůr

• Změny č. 1A i 1B územního plánu Ladná byly schvá 
 leny a nabyly platnosti

• Započala obnova zeleně u „Jazérka“, která bude letos  
 dokončena

• S Městem Břeclav byla uzavřena veřejnoprávní smlou 
 va k řešení přestupků a uzavřena dohoda o společ- 
 ném školském obvodu
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Ples

Zabijačka

• Obec vykoupila v objektu budoucího sběrného dvora  
 halu a garáže s přístřešky za 1 mil. Kč 

• Bylo zadáno zpracování urbanistické studie v lokalitě  
 „Úlehle“

• V tomto týdnu započne stavba parkoviště u obecní  
 knihovny, která vyřeší i odvodnění tohoto prostoru

• Byl zakoupen a instalován radar na měření rychlosti  
 u vstupu do obce a v obci nastříkány dva přechody  
 pro chodce, hlavně kvůli bezpečnosti dětí

• Byla zřízena Komise pro kulturu a sport, která začala  
 aktivně pracovat za podpory obecního úřadu – výlet,  
 divadlo, fašank, zabíjačka, Den pro Ladnou

• Pro obec byla zakoupena kronika a v současné době   
 pracuji na zápisech od červena 2006 až do roku 2009,  
 dále kroniku povede určený kronikář   

• Nově narozeným občánkům Ladné se poskytuje fi  
 nanční příspěvek a drobná pozornost

• V současné době probíhá výkup pozemku pod cestou  
 k Albě

• V objektu bývalé výdejny obědů byla zřízena provo- 
 zovna pedikúry a kosmetiky

• Bylo zadáno zpracování projektové dokumentace na  
 rekonstrukci hřbitovní zdi

• Bylo vypsáno výběrové řízení na projektovou doku- 
 mentaci na kulturní dům a tělocvičnu

• Bylo nainstalováno cykloodpočívadlo před budovou  
 obecního úřadu

• Proběhla oprava kaple sv. Michala
• Byla nainstalována květinová výzdoba a v letošním  

 roce se bude pokračovat dál
• Obnovilo se řádné značení ulic, které je ze zákona po 

 vinné
• Proběhlo několik prodejů obecních pozemků soukro 

 mým vlastníkům
• Pro hasiče bylo bezplatně získáno vozidlo Avia

Nechci v žádném případě, aby tento výčet působil jako chlube-
ní, ale spíš jako zamyšlení a porovnání toho, co bylo a co je /pro 
každého v jakém chce smyslu/. Pokud mají někteří spoluobča-
né pocit, že se toho dělá málo, mají možnost tuto situaci v le-
tošním roce napravit.
Bohužel některé věci potřebují ke své realizaci delší projekto-
vou a papírovou přípravu, takže na někoho to může působit, že 
se nic nedělá a neděje. 

A teď k tomu, co je nepříjemné. 
Žádám všechny majitele psů, kteří venčí své psí kamarády, aby 
dodržovali obecní vyhlášku, která říká, že je psům zakázán 
vstup na hřbitov, do areálu TJ Sokol Ladná a do Parku Rasovna 
a zároveň si po svých psech uklízeli exkrementy. Nedodržová-
ní této vyhlášky může být hodnoceno jako přestupek a být po-
stihováno. 
V obci se vyskytuje ve větší míře vandalismus, olamování 
stromků, keřů. Žádám všechny, kteří budou svědky takového 
chování, aby to nahlásili na obecním úřadě.

    Renáta Priesterrathová

Dne 30. ledna 2010 se konal již čtvrtý Krojový ples, který 
uspořádalo občanské sdružení Chasa Ladná. K tanci i poslechu  
hrála DH Skaličané.

   V sobotu 13. 2. 2010 se konala u obecního úřadu zabíjač-
ka, které se ujal  pan Josef Koliba za vydatné pomoci p. Lysáka, 
p. Sadílka, p. Vlka, p. Pulkrábka a obecních zaměstnanců. Moh-
li jsme si tak pochutnat na vynikajícím ovaru, zabíjačkové po-
lévce, tlačence a dalších typických dobrotách - kdo přišel, roz-
hodně nelitoval.
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Fašank
   Ve 13.00 hod. navázala na zabíjačku fašanková veselice. 

Průvod masek, krojovaných členů chasy a členů Slováckého 
sdružení Lanštorfčané vyšel za doprovodu cimbálové muziky 
Notečka od místního kostela, postupně procházel obcí, zasta-
voval u „hospodářů“, kde krojovaní hoši zatančili šavlový tanec. 
Hospodářky účastníky průvodu hostily tradičními fašankový-
mi jídly (koblihami, božími milostmi a dalšími pochutinami a 
lahodnými moky). Průvod, který vedli Stanislav Holub a Stani-
slav Maxa, byl ukončen na zabíjačce u obecního úřadu.

Veškeré náklady spojené se zabíjačkou hradila Obec Ladná.
   Děkujeme všem občanům, kteří se jakýmkoliv způsobem 

podíleli na této akci, která se setkala s velmi kladnými ohlasy a 
snad se v naší obci stane tradicí.

             Marie Ženatá, Marie Kobrová

ZMĚNA Č.1B ÚZEMNÍHO PLÁNU OBCE 
LADNÁ
8. července 2008: schválení pořizovatele a zpracovatele ÚP, 
schválení mandátní smlouvy s Ing. Blankou Darmovzalovou
25. března 2009: schválení zadání změny zastupitelstvem obce
4. května 2009: schválení zmenšení plochy změny zastupitel-
stvem obce
16. února 2010: vydání změny č.1B ÚPO Ladná
Z výše uvedeného vyplývá, že proces změny územního plánu 
je dlouhodobá záležitost, v našem případě trvala změna něco 
přes rok a půl. 

Zadání změny č.1 ÚPO Ladná obsahovalo požadavek na zpra-
cování 11 dílčích změn. Na zasedání ZO dne 25.3.2009 bylo 
schváleno rozdělení na změnu č.1A a č.1B, přičemž změna 1A 
řešila změnu využití plochy (orná půda) na plochu výroba el.e-
nergie na fotovoltaickém principu (soukromá fotovoltaická 
elektrárna).
Důvodem pro zpracování změny č.1B byla potřeba přípravy 
nových rozvojových ploch pro obytnou výstavbu a ploch vhod-
ných pro technické vybavení a výrobu v obci.
Některé změny byly vypuštěny z důvodu jejich poloh v zápla-
vovém území (návrh bydlení v rodinných domech, lokalita Za 
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hřištěm a za Jazérkem), bylo upuštěno od změny 1.9 (logistic-
ké centrum u dálnice).
Tyto změny byly schváleny:
1.1 změna využití plochy (orná půda) na plochu bydlení v ro-
dinných domech (lokalita Ovčačky)
1.2 změna využití plochy pro občanské vybavení na plochu 
podnikatelské aktivity (areál fi rmy KOVO Prudík)
1.4. změna využití zastavitelné plochy určené pro bydlení v ro-
dinných domech na plochu zelen hřbitova (rozšíření stávající-
ho hřbitova o sousedící pozemek)
1.5. změna zastavitelné plochy určené jako kulturní, správní a 
sociální zařízení na plochu technická infrastruktura (plocha 
sběrného dvora, ul. Mlýnská)
1.6b změna využití plochy (orná půda) na plochu výroba el. 
energie na fotovoltaickém principu (lokalita Padesátky)
1.7 změna využití plochy určené na podnikatelské aktivity na 
plochu služby+ bydlení, smíšená zóna (areál fi rmy ALBA Metal)
1.10 zrušení návrhu bydlení v rodinných domech- vrácení 
plochy do Zemědělského půdního fondu (lokalita Louky pod 
mlýnem)
1.11 změna podmínek využití území (regulativů) ploch ve-
řejných prostranství: přípustné budou plochy komunikací, ve-
řejná zelen, objekty související technické infrastruktury a malá 
parkoviště (podélná kolmá stání pro osobní automobily podél 
komunikací)
Dokumentace ke Změně č.1A a 1B je k nahlédnutí na obecním 
úřadu a na webových stránkách obce. 

ZMĚNA Č.2 ÚZEMNÍHO PLÁNU OBCE 
LADNÁ
Dne 5. listopadu 2009 bylo na zasedání Zastupitelstva obce 
Ladná schváleno pořízení Změny č.2 ÚPNSÚ Ladná, schválen 
pořizovatel změny (obec, mandátní smlouva- Ing. Blanka Dar-
movzalová), schválen zpracovatel (AR projekt, s.r.o. Brno, Ing. 
Milan Hučík), schválen určený zastupitel (starostka obce Re-
náta Priesterrathová) a dne 16. února 2010 byl schválen ter-
mín pro podání žádostí na změnu č.2 ÚPNSÚ Ladná, a to na 
30. 4. 2010.

AKTUALIZACE STRATEGIE ROZVOJE OBCE
   Na dubnovém zasedání zastupitelstva bude zastupitelstvo 
schvalovat aktualizaci Strategie rozvoje obce. Tento dokument 
je otevřený pro další zapracovávání dalších témat vedoucích k 
rozvoji obce a bude i nadále průběžně aktualizován. 
   Mezi priority vedení a zastupitelstva obce patří vybudování 
kanalizace a čistírny odpadních vod, zbudování sběrného dvo-
ra, výstavba kulturního domu s tělocvičnou a postupné opravy 
obecního majetku. Realizace většiny těchto projektů je závislá 
na získání dotací a zásadním způsobem ovlivní budoucí hospo-
daření obce. Budování inženýrských sítí např. v lokalitě „Úleh-
le“ z rozpočtu obce je proto nereálné. 
   Většina zastupitelů se také shodne na důležitosti podpory zá-
kladního školství v obci, podpoře místních spolků a organizací 
a rozvoji kulturního života obce.

AKČNÍ PLÁN OBCE NA ROK 2010
Projektová dokumentace-vybudování kanalizace a ČOV
termín dokončení projektové dokumentace: 11/2010
Projektová dokumentace-vybudování sběrného dvora odpadů
termín dokončení projektové dokumentace vč. územního říze-

ní: 8/2010
Žádost o poskytnutí dotace z OPŽP – sběrný dvůr
termín odevzdání žádosti: 9-10/2010
Projektová a technická dokumentace –hřbitovní zeď
termín dokončení projektové dokumentace, získání územního 
rozhodnutí: 5/2010
Žádost o poskytnutí dotace z OPŽP-Vegetační úpravy na hřbitově
termín podání žádosti: 1/2010
předpokládaný termín realizace: podzim 2010/jaro 2011
Projektová dokumentace –multifunkční budova (KD+tělocvična)
termín vypsání výběrového řízení na projektovou dokumenta-
ci: 2/2010
termín odevzdání žádosti o dotaci: 10/2010
Oprava hasičské zbrojnice
realizace akce: 5,6,7/2010
Dokončení oprav kaple sv. Michala a úprava okolí 
zaslání žádosti od dotace na KÚ JMK: 2/2010
Projektová dokumentace-Revitalizace údolní nivy Ladenské 
strouhy
termín dokončení dokumentace, podání žádosti o dotaci na 
OPŽP: říjen 2010.

OPRAVA KAPLE SV. MICHALA
Jistě jste si mnozí všimli, že zima na kapličce zanechala stopy a 
část soklu, která před nánosem omítky nebyla úplně vyschnutá, 
opadala. Sešlo se zde několik nepříznivých faktorů-nevyschnu-
tá omítka, nutnost vyčerpat dotaci do konce roku a tím pádem 
dokončení opravy, silná zima… Navíc nebyly zástupci památ-
kové péče umožněny některé technické postupy (např. podře-
zání zdiva), které by vzlínání vlhkosti mohly zabránit. Na začát-
ku dubna proběhne další jednání s pracovníky Národního pa-
mátkového ústavu a Odboru dotací a rozvoje MěÚ Břeclav, na 
kterých se budeme snažit dohodnout na postupu opravy, který 
by daný stav památky vyřešil.
             Bohumila Tesaříková
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VÝPISY ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA
Zasedání č. 38, 16. 2. 2010
Zastupitelstvo obce schválilo:
-rozpočtové opatření č. 6/2009
-Směrnici o poplatku za využití obecních sdělovacích pro-

středků
-Směrnici pro vzdělávání zaměstnanců o bezpečnosti a 

ochraně zdraví při práci
-Směrnici pro pracovní postup při kácení stromů.
-Směrnici o používání ochranných pracovních předmětů
-neinvestiční příspěvky ve výši 1. 400,- Kč „Pro zkušenos-

ti za hranice regionů II“, 26. 500,- Kč „Stromořadí pro Regi-
on Podluží“, 15. 000,- Kč „Aktualizace strategie rozvoje Regi-
onu Podluží“

-odstoupení od záměru prodeje nemovitosti p.č. 416 (Po-
hostinství u Parku)

-podání žádosti o dotaci z „Dotačního programu Jihomo-
ravského kraje na požární techniku a věcné prostředky k řeše-
ní mimořádných událostí jednotek sborů dobrovolných hasičů 
měst a obcí Jihomoravského kraje na období 2009-2012“. Vlast-
ní náklady obce budou ve výši 13.904,- Kč

-podání žádosti na JMK o poskytnutí dotace z „Dotačního 
programu pro poskytování dotací z rozpočtu Jihomoravského 
kraje v oblasti kultury a památkové péče na rok 2010“ na do-
končení oprav kaple sv. Michala. Vlastní náklady obce budou 
ve výši 20 000,- Kč.

-Zastupitelstvo Obce Ladná konstatuje ověření ve smyslu s 
ust. § 54 odst. 2 zákona č. 183/2006 Sb. O územním plánování 
a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších předpi-
sů, že návrh změny č. 1B ÚPO Ladná není v rozporu s politi-
kou územního rozvoje, s územně plánovací dokumentací vyda-
nou krajem, s výsledkem řešení rozporů, se stanovisky dotče-

ných orgánů a stanoviskem krajského úřadu a vydává ve smys-
lu ustanovení § 6 odst. 5 písm. c) stavebního zákona za použi-
tí ust. § 43 odst. 4 a § 55 odst. 2 stavebního zákona, v souladu s 
ust. §§ 171 až 174 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění 
pozdějších předpisů, ust. §13 a přílohy č. 7 vyhlášky 500/2006 
Sb., o územně analytických podkladech, územně plánovací do-
kumentaci a způsobu evidence územně plánovací činnosti, for-
mou opatření obecné povahy č. 1/2010 změnu č. 1B ÚPO Lad-
ná

-termín pro podání žádosti na změnu č. 2 ÚPNSÚ Ladná 
do 30.4.2010

-zvýšení počtu zaměstnanců Obecního úřadu na 6 osob
-fi nanční spoluúčast na pořízení změny č. 2 ÚPNSÚ Lad-

ná. Finanční spoluúčast se vypočte dle skutečných nákladů na 
pořízení změny č. 2 a výměry pozemků, kterých se požadova-
ná změna týká

-fi nanční spoluúčast ve výši 50 % pro získání skupiny C a E 
přechodem z B skupiny na C skupinu a z C skupiny na E skupi-
nu, za podmínky, že osoba které se to týká, bude minimálně 10 
let členem výjezdní jednotky 

-bezúplatný převod pozemků par. č. 1322/20, 1135/1, 
1135/2, 1135/3 od Úřadu pro zastupování státu ve věcech ma-
jetkových do vlastnictví obce

-Dohodu o členství v JSDH Ladná
-záměr prodeje pozemku parc. č. 928/2, o výměře 4 m² (ul.

Za Hřištěm)
-vedení zjednodušeného účetnictví příspěvkové organizace 

ZŠ a MŠ Ladná 
-Dodatek č. 2 a č. 3 nájemní smlouvy č. 1/2009

          B. Tesaříková

OZNÁMENÍ OBECNÍHO ÚŘADU
SBĚRNÝ DEN FIRMY HANTÁLY
se koná ve středu 7.dubna a ve čtvrtek 8. dubna 2010 od 

10.00 do 17.00hod.
Kontejnery budou přistaveny u budovy základní školy.
Odevzdat můžete:
-elektroodpad (televize, ledničky, ždímačky, PC, tiskárny 

apod.)
-baterie
-zařízení výpočetní techniky
-nebezpečný odpad(obaly od barev, ředidel, pryskyřice)
-pneumatiky na osobní a dodávkové vozy.

ZMĚNA Č. 2 ÚPNSÚ LADNÁ
Obec Ladná schválila na 38. zasedání zastupitelstva dne 

16.2.2010 Usnesením č. 14/10/Z38 termín pro podání žádostí 
na změnu č. 2 ÚPNSÚ Ladná, a to do 30. 4. 2010.

Návrhy můžete podávat pouze písemně na podatelně obec-
ního úřadu.

Zároveň upozorňujeme zájemce o změnu územního plánu, 
že usnesením č. 15/10/Z38 schválilo zastupitelstvo úhradu ná-
kladů na pořízení změny č.2 ÚPSNÚ Ladná.

Bližší informace obdržíte na obecním úřadu.

VENČENÍ PSŮ NA VEŘEJNÝCH PROSTRANSTVÍCH
Upozorňujeme občany, že platí vyhláška č.2/2006 o pohy-

bu zvířat na veřejných prostranstvích. Tato vyhláška zakazuje 
pohyb psů na hřbitově, v areálu TJ Sokol a v parku Rasovna, 
kde se nachází i dětské hřiště. Dále tato vyhláška nařizuje po-
vinnost sbírat a uklízet exkrementy po zvířatech.

Porušení této vyhlášky bude stíháno jako přestupek podle 
zák. č. 200/1990Sb. ve znění pozdějších předpisů. 

PLATBA ZA ODPAD
Upozorňujeme místní podnikatele, že jsou povinni likvido-

vat odpad na své náklady, nikoli na náklady obce. Je tedy ne-
zbytné, aby si dohodli svoz odpadu s některou ze svozových fi -
rem (Tempos, Hantály). Smlouvu na odvoz odpadu má v obci 
pouze 5 podnikatelů, těm ostatním platíme likvidaci my všich-
ni.

INFORMACE O MOŽNOSTECH DOTACÍ NA CES-
TOVNÍ RUCH

Program rozvoje venkova
Dotace je zaměřena na rozvoj aktivit v rámci rozvoje ven-

kovské ekonomiky směrem k činnostem v cestovním ruchu 
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Kdo může žádat (příjemci podpory) fyzické a právnické osoby, které podnikají v zemědělské vý-
robě,nebo podnikatelské subjekty, pokud mají kratší než dvou-
letou historii podnikání v oblasti cestovního ruchu ke dni po-
dání žádosti o dotaci 

Kolik lze získat na jeden projekt dotace ve výši 60%   
min. záměr 50.000,-Kč max. záměr 10.000.000,-Kč 

Podniky v jakém odvětví zemědělské či nezemědělské podnikatelské subjekty

Jaké výdaje je možné podpořit
(způsobilé výdaje)

dlouhodobý hmotný a nehmotný majetek
(dle Zákona o účetnictví) 
stroje a zařízení ( technologie )
výstavba či rekonstrukce objektů 
technická a dopravní infrastruktura 
vybavení ( PC, majetek atd. )
projektová dokumentace max. do 80.000,-Kč

Ostatní podmínky projektu žadatel může být malý, střední nebo velký podnik
realizace záměru musí být v obci do 2000 obyvatel
lze žádat i jako začínající podnik ( začínající podnikatel )
u záměru nad 2.000.000,-Kč musí žadatel splnit podmínku fi -
nančního zdraví

(především venkovské turistice), zejména na využití potenci-
álu zemědělských farem v oblasti agroturistiky. V rámci zámě-
ru b) je podporována zejména výstavba malokapacitních uby-
tovacích a stravovacích zařízení, půjčoven sportovního vybave-
ní a objektů a ploch pro sportovní vyžití. Realizací předložené-

ho projektu (žádosti) vznikne funkční celek.
Název dotace: III. 1.3 PRV – podpora cestovního ruchu, zá-

měr b) ubytování, sport
Výzva : červen 2010

Základní charakteristika:

Přehled hospodaření obce Ladná za rok 2009

Příjmy Kč
Daně 10 398 71
Poplatek za likvidaci komun. odpadu 476 717
Poplatek za psů 25 714
Poplatek za užívání veřej. prostranství 26 988
Poplatek za provozovaný VHP 156 577
Výtěžek z provozování loterií 60 987
Správní poplatky 94 250
Dotace na volby 17 300
Neinvestiční dotace ze stát. rozpočtu 108 500
Dotace - Úřad práce 178 266
Dotace - Czech Point 58 259
Dotace hasiči 27 000
Dotace sv. Anna 50 000
Dotace klubovna knihovna 50 000
Dotace sv. Michal 130 000
Dotace kanalizace 350 000
Převod ze sociálního fondu 19 376   
Těžební průmysl - úhrada za dobývací 
prostor

3 591 555

Dar na kolektory v MŠ 75 000
Místní knihovna - poplatky 6 451

Veřejný rozhlas 2 160
Kultura - hody a ostatní akce 11 250
Nájem bytu 5 868
Přefakturace vodného 2 931
Nájem - hostinec, pošta 116 773
Pohřebnictví 16 717
Příjem - příspěvek na územní plán 70 550
Příjem za věcné břemeno 36 880
Pronájem pozemků 50 827   
Prodej pozemků 22 368   
Prodej popelnic 24 990
Příjmy za tříděný odpad 89 154
Příjmy - péče o vzhled obcí 149 669
Příjmy - místní správy 144 144
Ostatní nedaňové příjmy - místní správa 100 000
Příjmy z úroků 208 324
Ostatní příjmy 900

Celkem 16 955 161
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Celkem i s neuvedeným drobnými položkami 9 989 134 

Výdaje Kč
Deratizace 30 879
Ostatní zeměď.činnost - dotace 10 000  
Silnice - značky, opravy 85 130
Chodníky 23 791
Vodné - výtokové stojany 7 029
Odvádění a čištění odpad.vod 122 843
Příspěvek MŠ 550 000
Příspěvek ZŠ 300 000  
Úhrada za žáky městu Břeclav 255 500
Ostatní výdaje ZŠ 29 077
Knihovna - ostatní 241 800
Zachování a obnova kult.památek 276 931
Ostatní záležitosti ochrany památek 96 955
Bezdrátový rozhlas 2 862
Zpravodaj 23 105
Kultura 136 963
Sportovní zařízení - ostatní 150 232
Volný čas - průlezky, ostatní 1 192
Nebytové hospodářství 73 948   
Veřejné osvětlení 192 006

Pohřebnictví 46 884
Územní plánování 212 525
Komunální služby - péče o vzhled obce 1 524 741
Nákup popelnic 27 846   
Sběr a svoz komun. odpadů 902 919
Výdejna Lipová 29 107
Hasiči - rekonstrukce budovy 362 160
Hasiči 101 718
Zastupitelstvo 929 166
Volby 14 065
Místní správa 1 221 094
Bankovní poplatky 10 836
Pojišťovna 43 124
Převod do sociálního fondu 19 376   
Platba daní a poplatků 65 961   

-Pro umístění sběrného dvora byla vybrána lokalita na ul. 
Mlýnská, pro možnost umístění stavby byla provedena změna 
v územním plánu obce.
-V dané lokalitě vykoupila během roku 2009 obec stávající bu-
dovy.
-Práce na projektové dokumentaci byly zahájeny v září 2009:
-Proběhlo získávání podkladů a informací pro návrh sběrné-
ho dvora (katastrální mapa, inženýrské sítě, body napojení pří-
pojek).

PROJEKT VYBUDOVÁNÍ SBĚRNÉHO DVORA ODPADŮ
-Byly provedeny měřičské práce (polohopisné a výškopisné).
-Byla dokončena dokumentace pro územní řízení, jejíž součás-
tí je i požárně bezpečnostní řešení.
-Dokumentace byla rozeslána na vyjádření organizacím a orgá-
nům (vyjádření budou získána cca za dva měsíce).
-Po získání vyjádření bude zahájeno územní řízení, které potr-
vá přibližně 4 měsíce.

   Ing. Jiří Jung, fi  Milan Veselý Břeclav

Předválečné Československo bylo pro družstva zemí zaslí-
benou. Družstevní formu měla nejen zemědělská družstva, ale 
také záložny a výrobní nebo elektrifi kačního družstva. Za po-
učením, jak zakládat a rozvíjet družstevní hnutí, k nám jezdil 
celý svět. Výjimečné postavení mělo družstvo v Dražicích nad 
Jizerou, malé obci nedaleko Mladé Boleslavi. Z velmi skrom-
ných počátků (z malého družstva, které založili místní občané 
v roce 1900, když se rozhodli zakoupit místní mlýn) vyrostlo do 
pozoruhodných rozměrů. V dobách svého největšího rozma-
chu mu patřily tři velké mlýny a další výrobní zpracovatelské 
podniky a zároveň fungovalo jako skladištní družstvo. Vlast-
nilo také osm elektráren a zásobovalo elektrickým proudem 29 
měst a 460 vesnic. Dražice byly v Evropě dobře známé a kaž-

Z historie JZD Ladná a jeho hospodaření
doročně je navštěvovaly stovky zahraničních návštěv. Dnes by-
chom řekli takový předchůdce Slušovic. 

Jedním ze základních rozdílů mezi družstevní právní for-
mou podniku (která se považuje za tzv. demokratickou formu 
podnikání) a například akciovou společností je ten, že zatímco 
u akciové společnosti nebo společnosti s ručením omezeným 
hlasuje valná hromada akcionářů nebo společníků tak, že váha 
hlasu je dána vahou kapitálového podílu každého hlasujícího 
(lze zde hovořit o tzv. plutokracii, tj. vládě bohatých) u družstev 
platí při hlasování členské schůze jakožto nejvyššího orgánu zá-
sada jeden člen – jeden hlas nehledě na to, jak velký vklad (ať 
už peněžní nebo naturální) družstevník vložil. Družstvo, coby 
(demokratická) právní forma podnikání, je historicky starší. 
První společnosti s ručením omezeným začaly u nás vznikat 
až na začátku 20. století.  První zákon o společnosti s ručením 
omezeným v Rakousku Uhersku pochází z roku 1906, zatím-
co na Slovensku v nedalekém Sobotišti (mezi Senicou a Myja-
vou) fungoval Gazdovský spolek, považovaný za první druž-

Družstva jako právní forma podnikání to po roce 1990 měla 
těžké. Byla spojována se socialistickým hospodářstvím. Nejvidi-
telnější ikonou mezi družstvy byla Jednotná zemědělská družstva 
(JZD). Po roce 1948 ale byla družstva zase naopak symbolem pr-
vorepublikového kapitalistického hospodářství.
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stvo na evropské pevnině, již mezi lety 1845 - 1851. (Vůbec prv-
ní družstvo, jehož principy inspirovaly vznik řady dalších druž-
stev v Evropě, je spotřební družstvo „Spravedlivých rochdales-
kých průkopníků“, které vzniklo v roce 1844 v Anglii.)

Zemědělská družstva, která u nás vznikla po roce 1948, 
vznikala na základě zákona č. 69 O jednotných zemědělských 
družstvech z 23. února 1949 a Vládního nařízení č. 75/1949 z 
26. března 1949, kterým se provádí zákon o jednotných země-
dělských družstvech. Nová družstva, vzniklá příkazem shora, 
nebyla a nemohla být skutečnými družstvy. Ta vznikají a fungu-
jí na základě dobrovolnosti. Označení „družstvo“ zůstalo, aby 
zmátlo odpůrce kolektivizace zemědělství. Přece jenom neby-
lo tak snadné vzít půdu sedlákům, kteří k ní měli vztah, proto-
že na ní pracovaly jejich předchozí generace. Pozemky tedy na-
dále zůstaly soukromým majetkem zemědělců, ale obhospoda-
řování půdy probíhalo společně. Formálně zůstal i princip hla-
sování jeden člen – jeden hlas při volbě představenstva jakož-
to statutárního orgánu družstva, to si potom volilo svého před-
sedu, který ovšem musel být předem schválen z „vyšších míst“.

Družstevní právní forma podniku v té době v sobě spojovala 
něco ze socialistického a něco z kapitalistického způsobu hos-
podaření a vedení podniku, proto možná Ing. František Čuba, 
předseda JZD Agrokombinátu Slušovice, mohl dospět k ná-
zoru, že „neexistuje kapitalistické a socialistické podnikání, je 
prostě jenom podnikání“.

Jak si vedlo ladenské zemědělské družstvo v dobách své nej-
větší slávy? Nejzajímavějším je období, kdy byli jeho předse-
dy „přespolní“ manažeři  Ing. Josef Šrámek z Valtic a Ing. Jan 
Buchta z Přítluk – přátelé a spolužáci z Vysoké školy zeměděl-
ské a lesnické Brno, Fakulty agronomické se sídlem v Ledni-
ci. Ing. Jan Buchta se podle archivních zápisů ze schůzí před-
stavenstva JZD Ladná začíná nepravidelně objevovat na schů-
zích vedení družstva již minimálně od září roku 1959 za před-
sedy Františka Morávka. Po určité časové prodlevě fi guruje Ing. 
Jan Buchta mezi přítomnými na schůzi představenstva konané 
13. března 1961. V zápise stojí: „Předseda Sýkora … uvědomil 
členy představenstva o tom, že Ing. Jan Buchta přišel opět mezi 
nás. Je nutno postarat se mu o byt.“ 

Výroční členskou schůzi konanou o týden později, tj. 20. 
března 1961, zahajuje předseda družstva Josef Sýkora a uvá-
dí, že „Ing. Jan Buchta se opět vrátil do našeho družstva, aby 
s námi spolupracoval na zvelebení družstva.“ Ještě ten den na 
téže schůzi byl zvolen jeho předsedou! Nebylo by mu tehdy ješ-
tě ani 28 let. O více než generaci starší dosavadní předseda Jo-
sef Sýkora se stává místopředsedou. (Nelze tedy hovořit o ge-
rontokracii, tj. vládě nejstarších.) Koncem téhož roku na schů-
zi konané 2. prosince 1961 je hlavním bodem odchod předse-
dy Ing. Jana Buchty „po vypršení smluvní lhůty, na kterou se 
zavázal při nastoupení funkce předsedy JZD.“ … „Místopřed-
seda apeloval na Ing. Jana Buchtu, aby setrval v JZD ve funkci 
předsedy další rok a jménem představenstva slíbil zlepšení pla-
tových podmínek. Ing. Buchta odůvodnil svůj odchod nutnos-
tí zajistit si trvalé zaměstnání, které by jej tolik tělesně nevyčer-
pávalo. Po delší diskusi přijalo představenstvo jeho rozhodnu-
tí o odejití z JZD.“

Ing. Jan Buchta se tehdy domníval, že se do praxe nehodí. 
Měl pedagogické ambice a odešel učit na zemědělskou školu 
do Mikulova. Novým předsedou se stal Ing. Josef Šrámek, kte-

rý do té doby působil na Státním statku Valtice. Ing. Josef Šrá-
mek zůstává tři roky (o rok déle oproti původnímu předpokla-
du) a již za jeho vedení se úroveň hospodaření začíná výraz-
ně zvedat. Na Výroční členské schůzi 27. ledna 1965 „Předseda 
[Ing.] Šrámek přednesl přítomným členům žádost Ing. Buch-
ty, který má u nás v polovici února nastoupit funkci předsedy 
JZD, aby členská schůze rozhodla o přijetí Ing. Buchty za člena 
JZD. Přítomní členové jednomyslně schválili přijetí Ing. Buchty 
za člena JZD.“ … „Schůzi ukončil … [Ing. Klement] Herauf  z 
Výrobní zemědělské správy krátkým proslovem: Překročili jste 
příjmy JZD o 1 mil. korun čs. proti plánu a to je velmi chvály-
hodné …“ V té době se u nás centrálně vypracovávaly pětile-
té plány, které byly na nižších stupních rozpracovávány do jed-
notlivých let a na jednotlivé výrobní podniky. Hovoří se pro-
to o tzv. plánovaném hospodářství, jehož opakem je tržní hos-
podářství, kdy objem výroby určuje trh a jednotlivé podniky 
vyrábí pouze tolik, kolik jsou schopni prodat. To ale nezname-
ná, že v tržním hospodářství se neplánuje! Plánuje se i v jiných 
hospodářských systémech. Americký generál a pozdější prezi-
dent USA Dwight D. Eisenhower svého času prohlásil, že: „Plá-
ny jsou bezcenné, ale plánování je všechno.“ Správně si stanovit 
plán a cíl, je dosti obtížné. Moderní management říká, že cíle 
mají být mírně nadsazené, rozhodně ne příliš nízké nebo nao-
pak zcela nereálné.

Ačkoliv plány (dílčí i pětileté) byly tehdy překračovány zce-
la běžně (s úmyslem, aby byly snadno překročitelné, byly ob-
čas i sestavovány), překročení naplánovaného (či předepsané-
ho) obratu za rok 1964 o jeden milion korun (tj. přibližně o 
20 %), je jistě významně chvályhodné! Zlepšením hospodaření 
družstva za předsedy Ing. Šrámka se zabezpečilo tolik zdrojů, 
že bylo možné přejít z družstva typu II na družstvo typu III, což 
mělo vliv nejen na výši příjmů, ale i na výši důchodů.

Ing. Jan Buchta se podruhé vrátil do JZD Ladná 15. úno-
ra 1965. Přišel z Výrobní zemědělské správy, kde působil poté, 
co zjistil, že jeho představy o předurčení k pedagogickému po-
volání byly poněkud mylné. Ve svém novém působišti se hned 
pouští do realizace svých podnikatelských  záměrů. Na schůzi 
konané 8. března 1965 „navrhuje, aby ladenské JZD vstoupilo 
jako člen do družstva cihelny v Moravské Nové Vsi s členským 
podílem 20.000,- Kčs (vysvětluje výhody) a zakoupení plovou-
cího bagru na těžbu štěrkopísku. Cena asi 30.000,- Kčs. Oba 
jeho návrhy byly představenstvem schváleny.“ Na navazující 
výroční členské schůzi byl teprve ofi ciálně jednomyslně zvolen 
za předsedu družstva.

Jan Buchta stejně jako František Čuba přísně hlídal pracov-
ní kázeň a postihoval alkohol na pracovišti. Oba jezdili na mo-
torce a kontrolovali jednotlivá pracoviště. Oba předsedové se 
chovali jako dobří vlastníci a dobří hospodáři. Dále již podob-
nost při srovnávání obou předsedů končí. (Překážky, které brz-
dily Ing. Jana Buchtu v rychlejším rozvoji ladenského družstva, 
mohly mít politický charakter.) Ve 2. pol. 60. let už slušovické 
JZD dosahuje obratu několika desítek milionů a na přelomu 60. 
a 70. let poprvé dosáhlo na svoji dobu (a zvláště pro zemědělský 
podnik) astronomické částky přes 100 mil. korun obratu. Hos-
podářské výsledky ladenského JZD ukazuje následující graf:

 1 Podobně jako družstva před a po únoru 1948, bylo vnímáno i JZD AK Slušovice - 
nejprve jako podnik kapitalistický a po listopadu 1989 jako podnik socialistický.

2 Naopak historie akciových společností je mnohem starší než historie družstev.

3 řečeno dnešním jazykem
4 Ing. Jan Buchta se ale v Ladné nikdy trvale s rodinou neusadil a bud´ zde pouze pře-

spával, nebo dojížděl z Přítluk, přestože doma neměl dobré vztahy s místní vládnoucí po-
litickou garniturou.

5 Když v roce 1963 nastoupil na místo předsedy JZD ve Slušovicích Ing. František 
Čuba, bylo mu 27 let. Roční obrat tehdy ještě zcela neznámého JZD Slušovice byl přibliž-
ně 1.200 tis. korun československých. Ladenské družstvo ve stejné době dosahovalo obratu 
okolo čtyř milionů korun. Počtem obyvatel byly tehdy obě obce zhruba srovnatelné. (Dnes 
mají Slušovice okolo 3000 obyvatel.)

6 Ing. Herauf byl později předsedou sloučeného JZD Břeclav.
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S růstem výnosů (obratů) rostly i náklady a proto se výše zis-
ku udržovala v podstatě stále ve stejné výši. Zajímavé je zpraco-
vání těchto údajů analytickými nástroji fi nančního řízení. Nej-
jednoduššími metodami statistického zpracování hospodář-
ských výsledků je tzv. haléřový ukazatel, který nám říká, ko-
lik haléřů bylo třeba vynaložit na vydělání jedné koruny. Tato 
hodnota by měla být co nejnižší. Druhým jednoduchým uka-
zatelem je tzv. ukazatel nákladové rentability. Tento ukazatel 
říká, na kolik procent (byť výsledkem bude opět desetinné čís-
lo) byly zhodnoceny vložené náklady. Tato hodnota by naopak 
měla být co nejvyšší. Oba tyto ukazatele jsou navzájem ve vzta-
hu nepřímé úměrnosti: jestliže hodnota jednoho klesá, hodno-
ta druhého stoupá a naopak. Graf vývoje těchto ukazatelů vy-
padá následovně:

Na grafu fi nančních ukazatelů vidíme, že hodnota, která v 
případě zlepšujícího se hospodaření měla klesat, stoupá (ha-
léřový ukazatel) a hodnota, která měla stoupat, naopak klesá 
(nákladová rentabilita). Tyto (a podobné) grafy mohou někdy 
mást, protože neukazují všechno. Lepšící se hospodaření druž-
stva se neprojevovalo vyšším ziskem nebo jej nenaznačovaly 
ukazatele hospodaření, ale lepší hospodaření družstva se pro-
jevilo ve výši odměn, které byly vypláceny těm, jenž v družstvu 
pracovali. To, že rostly odměny, odůvodňuje růst celkových ná-
kladů, protože mzdové náklady jsou jejich součástí. Vývoj růs-
tu průměrných odměn ukazuje následující graf:

Tento růst průměrných příjmů pracovníků družstva způso-
bila mimo jiné specializace na pěstování zeleniny, kterou bylo 
možné prodávat s vyšší přidanou hodnotou . Tuto na ruční prá-
ci náročnou specializaci umožňoval fakt, že z průměrného po-
čtu členů okolo dvou set byla více než polovin žen v zeměděl-
ské výrobě. Navíc pěstování zeleniny ve velkém má v naší obci 
historickou tradici. Zelenina se zde pěstovala již za Lichtenštej-
nů z nedaleké Lednice, kteří ji údajně dodávali až do Vídně  a 
prý snad až na samotný císařský dvůr, na zámek Schönbrunn!

Právě onen vysoký počet ženských pracovních sil (nebo 
obecně dostatek pracovních sil) byl jedním z významných dů-
vodů ke sloučení ladenského zemědělského družstva s JZD Ji-
řího Dimitrova Břeclav, kterému se pracovních sil jako většině 
příměstských zemědělských družstev nedostávalo. Tento nedo-
statek pracovních sil zejména pro rostlinnou výrobu se mohl 
promítnout do výsledků hospodaření břeclavského JZD. Slou-
čení družstev v roce 1975, které předcházelo sloučení samo-
správy obce Ladná s Břeclaví k 1. červenci 1976, se zánikem sa-
mostatnosti obce Ladná a jejímu připojení k Břeclavi zřejmě ni-
jak nesouviselo. Ing. Jan Buchta nebyl v ladenském družstvu až 
do jeho zániku daném sloučením s břeclavským zemědělským 
družstvem. Ještě na jaře roku 1974 na schůzi představenstva 
žádá o poskytnutí bezúročné půjčky na nákup osobního auto-
mobilu, které hodlá používat i pro služební účely. Půjčka mu 
byla schválena. V archivovaných zápisech není zmínka o délce 
splácení půjčky, ale jistě šlo o časový horizont o délce nejméně 
několika měsíců. Zřejmě ještě nic netušil o svém odchodu nebo 
připravovaném sloučení JZD Ladná s JZD Břeclav. Krátce na to, 
koncem dubna, sepisuje svoji rezignaci na funkci předsedy JZD 
Ladná. Odchází dobrovolně a jako důvod svého rozhodnutí k 
rezignaci uvádí rodinné a zdravotní důvody. Naposledy je v zá-
pise uvedený jako přítomný na schůzi představenstva, která se 
konala 29. dubna 1974 a to už ne jako předseda.

Zatímco ke sloučení obce Ladná s Břeclaví a ladenského ze-
mědělského družstva s břeclavským došlo spíše z ekonomic-
kých důvodů, důvody odchodu Ing. Jana Buchty z postu před-
sedy JZD Ladná na jaře roku 1974 byly ryze politické. Po roce 
1989 pak Ing. Buchta působil jako starosta  své domovské obce 
Přítluky a to až do roku 2002. Nemoc mu pak nedovolila v této 
práci pokračovat, takže ve svých 70. letech již více nekandido-
val. Letos v září uplyne pět let od jeho úmrtí.

V článku byly použity informace z knihy: Ladislav Feiera-
bend - Zemědělské družstevnictví v Československu do roku 
1952 (Volary, Nakladatelství Stehlík 2007), další informace byly 
získány bádáním v neuspořádaném fondu NAD 846 JZD Lad-
ná ve Státním okresním archivu v Mikulově a některé zajíma-
vé a cenné informace poskytli pamětníci. (Informace o JZD AK 
Slušovice pocházejí z televizního dokumentu Roberta Sedláčka 
František Čuba: slušovický zázrak / Česká televize 1999)

           Zdeněk Vrbík

7 Plans are worthless, but planning is everything.
8 opět řečeno dnešním jazykem
9 který jako první v republice začal právě ve Slušovicích zavádět přidruženou výrobu 

coby doplněk zemědělské výroby využívající výrobní prostředky družstva, jeho pracovní 
síly a místní suroviny

10 opět byl použit současný termín
11 Informaci, že Vídeňanům zelenina z tehdejšího Lanštorfa natolik chutnala, že po 

něm pojmenovali jednu z vídeňských ulic, není možné doložit. Jisté je, že dnes v žádném 
z okrsků velké Vídně žádná Lanstorf-Straße nebo Lanstorferstraße či Lanstorfsgasse (nebo 
nějak podobně) není. Podle Magistrátu města Vídně a Vídeňského městského archivu ani 
dříve žádná z vídeňských ulic podobné jméno nenesla a nebyla později přejmenována.

12 ze zdravotních důvodů, do té doby jezdil na motorce
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ROZKVETLÁ LADNÁ
Kulturní komise obce vyhlašuje 1.ročník soutěže „O nejkrásnější květinovou výzdobu“ 
rodinných domů, tj. oken, balkonů, venkovních teras a předzahrádek.
Vítěze vyberou během měsíce srpna členové kulturní komise s paní Ludmilou Kasalovou
a Ing. Vratislavem Čechem. Hodnotit se bude estetický vzhled a nápaditost.

1.cena: poukázka na nákup ve výši 3.000,-Kč
2.cena: poukázka na nákup ve výši 2.000,-Kč
3.cena: poukázka na nákup ve výši 1.000,-Kč

Poukázky na nákup mohou výherci uplatnit v Květinářství a zahradnictví
Ludmila Kasalová, Sportovní ul.

Duben Pálení čarodějnic 30. 4. 2010  ZŠ a MŠ Ladná Dvůr mateřské školy
Květen Den pro Ladnou 1. 5. 2010 Obec Ladná, spolky a sdružení v 

obci
Stanoviště po obci, park
Rasovna

Červen Dětský den 1.6.2010 ZŠ a MŠ Ladná Škola a školka, dvůr MŠ
Červenec Svěcení obecního praporu 3.7.2010 Obec Ladná Prostranství u školy

Karneval sportovců červenec TJ Sokol Hřiště TJ Sokol
Srpen Hodky 7. 8. 2010 Chasa Ladná Pod májú
Září Předhodové zpívání 18. 9. 2010 Slovácké sdružení Lanštorfčané Pod májú

Hody 19.-20.9. 2010 Chasa Ladná Pod májú
Říjen Drakiáda 16. 10. 2010 ZŠ a MŠ Ladná Hřiště TJ Sokol

Dýňová slavnost 23. 10. 2010 ZŠ a MŠ Ladná Dvůr mateřské školy
Listopad Lampiónový průvod 17. 11. 2010 ZŠ a MŠ Ladná obec
Prosinec Mikulášská nadílka, rozsvěcení 

vánočního stromu 
5. 12. 2010 Sdružení občanů Ladné Prostranství u kostela

Vánoční vystoupení v kostele 18. 2. 2010 ZŠ a MŠ Ladná kostel

ŠKOLNÍ OKÉNKO

Kalendář akcí na rok 2010

ZÁPIS DĚTÍ DO 1.TŘÍDY ZŠ

15. ledna 2010 se k zápisu dostavilo 10 dětí se svými rodi-
či. Zápis již tradičně probíhal zábavnou formou. Nemohla chy-
bět pohádka s obrazy, zpívání a tancování. Děti hledaly dvojice, 
které k sobě patří, přiřazovaly obrázky zvířátek k písmenům, 
skládaly obrázky z magnetických geometrických útvarů, doká-
zaly vyřadit obrázek, který nepatřil do dané skupiny a lehce si 
poradily i s číslicemi a tečkami. Zavzpomínaly si na nedávnou 
návštěvu školy, kdy si vyzkoušely vyučování nanečisto. Paním 
učitelkám povídaly o sobě a své rodině i zarecitovaly básnič-
ky, dokreslily sněhuláka, který byl smutný, že mu některé části 
chybí a také nakreslily obrázek své oblíbené postavy. Domů se 
jim moc nechtělo. Přiznaly, že se jim ve škole líbí a moc se do ní 
těší. Odnášely si dárky, které jim vyrobili školáci a další drob-
nosti od učitelek.
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Narodil jsem se v rodině horníka v Jirkově v podhůří Kruš-
ných hor. Jako děcko jsem často slyšel různé příhody a zážit-
ky horníků, také ve škole jsme měli pěknou sbírku minerálů a 
hornin.

Ale jak už to bývá, mládí má svoje vlastní představy o živo-
tě. Až když mne vítr zavál na Moravu, začalo se mi po nějakém 
čase stýskat po lesích, horách, ale hlavně člověk mezitím trochu 
vyzrál v rozumu a v rozhodnutích týkajících se koníčků.

Velkou smůlou bylo, že v té době bylo už bylo mnoho ša-
chet uzavřeno, také staré haldy a odvaly byly rekultivovány, tu-
díž ubylo možností sběru různých nerostů.

Když člověk ale chce něco dělat, pustí se do toho i přes růz-
né problémy, a tak jsem asi před 25 lety začal sbírat minerály. 
Jen tak, pro vlastní potěšení. Sbírám na různých místech naší 
republiky, navštívil jsem známá naleziště, nějaké ty haldy, štoly 
a lomy, ale i hodně polí.

Mezi moje oblíbená místa patří Podkrkonoší-okolí Nové a 
Staré Paky. Tady jsou hlavně acháty. Dále místa blízká mému 
rodišti v Krušných horách –od Karlových Varů až po Chomu-
tov. Toto místo je jedním z nejbohatších nalezišť v Evropě. Z 
Libošova a jeho okolí jsou známy překrásné ametysty a jaspi-
sy, jsou jimi ozdobeny např. kaple v Chrámu sv.Víta, kaple na 
Karlštejně, ale i kaple v Itálii. Už kdysi se zde za vlády Karla IV. 
lámaly tyto krásné kameny na mozaiky. Mezi bohatá naleziště 
patří i Českomoravská vysočina, kde jsou na polích k nalezení 
křištály. záhnědy, lepidolity, opály a mnoho dalších.

Domů jsem si tak nanosil pár desítek až stovek kamenů. Na-
učil jsem se kameny řezat a leštit, aby jejich barevná krása více 
vynikla. Začal jsem navštěvovat mineralogické burzy v Tišno-
vě, tady občas něco vyměním nebo i koupím. Je to ale vždy vel-
ký zážitek, když se mohu setkat s lidmi, kteří jsou takto stejně 
„postižení“ jako já. Lidé nás totiž mají za blázny, když na jaře 
sleze z polí sníh a třeba i v dešti se potulujeme a hledáme ten 
pro normální lidi „obyčejný šutr“.

Hodně kamenů jsem za ty roky sbírání rozdal, ale také ke své 
dnešní lítosti vyhodil. Tak to v životě chodí. Jen si myslím, že 
by se lidé měli změnit. Neplést si naši krásnou přírodu se sklád-
kou. Různá naleziště sami zavážejí odpadem, a tak našim dě-
tem moc z té živé i neživé krásy moc nezbude.

            Josef Vošvrda

Pan Josef Vošvrda věnoval naší škole sbírku minerálů a hor-
nin, na jejich uložení vyrobil vitríny se zásuvkami. Tato sbírka 
bude žákům k dispozici při výuce prvouky.

Vedení Základní školy Ladná tímto panu Josefu Vošvrdo-
vi děkuje za tento hodnotný dar.

SBÍRKU PANA JOSEFA VOŠVRDY SI BUDETE
MOCI PROHLÉDNOUT 

DNE 1.KVĚTNA 2010 V BUDOVĚ ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
V PRŮBĚHU AKCE „ DEN PRO LADNOU“.

VEDENÍ MĚSTA BŘECLAVI PODĚKOVALO ŽÁKŮM ZÁKLADNÍCH ŠKOL
 
   V únoru přijal břeclavský starosta Dymo Piškula na radnici více jak sto talentovaných žáků 

městských základních škol, kteří v roce 2009 uspěli ve sportu, umění nebo v naukových soutě-
žích. Spolu s místostarosty Pavlem Dominikem a Martinem Radkovičem jim poblahopřál a po-
děkoval za úspěšnou reprezentaci. 

   Mezi oceněnými byly i dvě ladenské žákyně Základní umělecké školy Břeclav– Simona Vr-
bová a Aneta Mendlová. Simona byla oceněna za 2. místo v krajském kole v soutěži sólového a 
komorního zpěvu, Aneta byla spolu s Beátou Pazderovou oceněna za 2. místo v kategorii duo. 

Gratulujeme a přejeme další úspěchy!
převzato z www.breclav.org

TANČENÍM UŽ SBÍRAJÍ MEDAILE
   
Třpytky do vlasů, výrazné líčení a večerní róby. Taneční sál 

v břeclavském domě školství nenaplnil ples, ale taneční soutěž. 
Pro domácí taneční klub Starstep to byla pořadatelská premié-
ra. Ne však pro tanečníky z Ladné, kteří na podobných akcích 
získávají medaile.

„Jsme zatím jen v hobby kategorii a tohle byla teprve naše 

čtvrtá soutěž. Nebylo to ale poprvé, co jsme skončili na bedně,“ 
pochválil své krátké působení v tanečním sportu Lukáš Zále-
šák. Ten v neděli se svou partnerkou Terezou Tesaříkovou vy-
tančil první místo v latinsko–amerických tancích a druhé mís-
to ve standardních tancích.

   „O vstupu do svazu tanečního sportu jsme zatím nepře-

PŘEDSTAVUJEME
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Paní Marie Krajčovičová se s povídkou nazvanou „Malé statečné srdce“ zúčastnila III.ročníku literární soutěže, kterou pořá-
dala Krajská knihovna Karlovy Vary. V této soutěži, která proběhla pod patronací spisovatelky Petry Hůlové, se paní Krajčo-
vičová umístila v první desítce. Blahopřejeme!
Povídku si mohou zájemci přečíst v místní knihovně.

Fašankové veselí
Chtěli bychom touto cestou poděkovat všem pořadatelům, chase z Ladné, cimbálové muzice z Charvátské Nové Vsi, mužákům, 

paní starostce Priesterrathové a taky všem, kteří se podíleli na zdárné organizaci a provedení fašanku v Ladné. Dík patří také panu 
Josefu Kolibovi a jeho pomocníkům za provedení obecní zabijačky, která byla součástí této akce. Chceme také poděkovat organi-
zátorům fašankového průvodu, kde se sešlo překvapivě mnoho masek a bylo vidět, s jakou radostí se tohoto průvodu po obci zú-
častnili. A bylo se taky na co dívat a co poslouchat! Písničky se nesly jedna za druhou a k tomu všemu se při té velké zimě popí-
jelo svařené víno, punč a sem tam i něco tvrdšího, aby nálada vydržela až do konce. Po skončení průvodu čekalo na všechny zú-
častněné skvěle připravené zabijačkové občerstvení, které využili nejen účastníci průvodu, ale i ostatní obyvatelé Ladné, kteří svou 
účastí poděkovali organizátorům a účinkujícím za úspěšnou akci.

          za účastníky průvodu manželé Šilovi

mýšleli, pořád se máme v hobby kategorii dost co učit. V těch-
to věcech si necháme plně radit od trenérů,“ neusíná na vavří-
nech tanečnice Tesaříková. Kdyby do svazu mladý pár vstou-
pil, ocitl by se v nejnižší postupové kategorii D a v seriálu ta-
nečních soutěží by bojoval o postup do dalších kategorií. „Ješ-
tě na to máme čas. Tančíme spolu teprve rok. Jak daleko se do-
staneme, necháváme osudu. Prostě uvidíme, jak nám to půjde,“ 
dodal Zálešák, který studuje prvním rokem agropodnikání na 
valtické vinařské škole.

   Tanečníci z Ladné, kteří tančí pod klubem Morava v Mi-
kulově, nebyli jediní, kdo na břeclavské soutěži zabodovali. Ve 
stejné kategorii se umístili také Martin Planý a Veronika Hud-
cová ze stejného klubu. Úspěšní byli i junioři z pořadatelského 
klubu Starstep Břeclav. „Musím je pochválit, v silné konkuren-
ci si vedli dobře. I pořadatelsky jsme naši premiéru snad zvládli 
obstojně,“ hýřila optimismem vedoucí klubu Starstep Jana Fen-
čáková.

Zdeňka Savarová

převzato z týdeníku Nový život, 6.3.2010

   V Ladné nám tedy vyrostl nadějný taneční pár - Tereza Te-
saříková a Lukáš Zálešák, který již nyní sklízí úspěchy. Lukáš a 
Tereza tancují rok a trénují pilně čtyřikrát týdně v Charvátské 
Nové Vsi.

   Zúčastnili se soutěže v Brně, kde se umístili na 3. místě a v 
Kroměříži, kde skončili na 2.místě. Na Jarní ceně Města Břecla-
vi už zvítězili v kategorii Hobby-dospělí v latinskoamerických 
tancích a v kategorii Hobby-dospělí ve standardních tancích 
skončili na místě druhém.

   Tomuto tanečnímu páru budeme držet pěsti, aby i nadá-
le byli podobně úspěšní a aby jim tanec přinášel jen samou ra-
dost.
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STROMOŘADÍ PRO PODLUŽÍ
V rámci realizace tohoto projektu bude vytvořena komplet-
ní dokumentace pro rozvojový projekt „Stromořadí v Regio-
nu Podluží“
Region Podluží leží 100% svých členských obcí v území vybra-
ných regionů - z celkového počtu 14 obcí, leží 6 obcí v území 
regionu Hodonín (strukturálně postižené) a 8 obcí v území re-
gionu Břeclav (hospodářsky slabé).
Region Podluží, svazek obcí má zpracovanou aktualizovanou 
podobu Strategie rozvoje z roku 2008. Ze závěrů tohoto stra-
tegického dokumentu vyplývá potřeba společného řízení akti-
vit v oblasti celoživotního vzdělávání a ochrany a rekonstrukce 
krajinného rázu a intravilánu obcí.
   Záměr projektu „Stromořadí pro Region Podluží“ si klade 
za cíl realizaci všech aktivit vedoucích k rozvoji a vzájemnému 
propojení ploch zeleně v extravilánech obcí Regionu Podluží s 
perspektivou vytvoření uceleného systému zeleně a doporuče-
ními k optimální a racionální údržbě. Tato opatření budou de-
tailně popsána právě v připravované dokumentaci. 
V období podzimu 2009 bylo provedeno zmapování situace a 
stavu stromořadí a alejí při komunikacích II. a III. třídy mezi 
jednotlivými obcemi. Bylo předběžně označeno 23 extravilá-
nových úseků, které bychom chtěli projektem a vytvořenou do-
kumentací řešit. Realizace se bude dotýkat katastrů obcí Dolní 
Bojanovice, Lužice, Starý Poddvorov, Nový Poddvorov, Josefov, 
Prušánky, Hrušky, Moravská Nová Ves, Moravský Žižkov, Tvr-
donice, Kostice, Lanžhot, Ladná , Týnec.
Celková délka řešených úseků je odhadována na 55,3 km, cel-
kový počet řešených stromů je mezi 4200 a 5500 v závislosti na 
zvoleném sponu jednotlivých stromů.
V rámci realizace projektu budou provedeny následující čin-
nosti:

zadání zakázky zpracovateli, provedeno počátkem roku 2010
zpracování dokumentace „Stromořadí pro Region Podluží“ – 
jaro 2010
provedení dokladové části - řešení všech nutných vyjádření a 
smluv, příprava žádosti o fi nancování, vyúčtování projektu
Popis aktivit zpracovatele dokumentace:
hodnocení aktuálního stavu stromořadí a liniových prvků do-
provodné zeleně, inventarizace dřevin, hodnocení jednotlivých 
objektů – určení kompaktnosti, kvality a vhodnosti skladby
zpracování charakteristiky lokality – geomorfologické poměry, 
klimatické poměry, geologické poměry, hydrogeologické po-
měry řešení majetkoprávních vztahů k půdě, zpracování cha-
rakteristiky akce – popis jednotlivých řešených objektů
zpracování technické zprávy – vhodné druhy dřevin, požadav-
ky na rostlinný materiál, 
návrh technologie výsadby – příprava území, výsadba stromů, 
dřevin a keřů, následná péče o výsadby
zpracování harmonogramu prací
fotodokumentace řešených úseků
dokladová část – vyjádření příslušných orgánů, přehled vlast-
níků přesné zakreslení jednotlivých řešených objektů do katas-
trálních map včetně osazovacího schématu
zpracování odhadu nákladů pro jednotlivé objekty
předání výstupu dokumentace v elektronické podobě a v tiště-
ném provedení v 5 paré.
   Výsledná dokumentace bude zahrnovat veškerá výše popsa-
ná zjištění a zpracované části v přehledné a  vhodné podobě 
pro žádost do Operačního programu Životní prostředí, v rámci 
Oblasti podpory 6.3 Obnova krajinných struktur.

   Ludmila Straková, Region Podluží

KOSTEL SV. ARCHANDĚLA MICHAELA
CHARITNÍ SBÍRKA OBLEČENÍ
Charitní sbírka se bude konat od 14.5. do 23.5.2010 v kostele.
Pátek    14. 5. 2010    19.00-20.00hod.
Pondělí 17. 5. 2010    9.00-10.00hod.
Pátek    21. 5. 2010    19.00-20.00hod.
Sobota 22. 5. 2010     8.00-9.00hod.

Po domluvě je možné přinést věci i v jiné dny.
Darovat můžete: pánské, dámské nebo dětské oblečení, deky, 
ložní povlečení, ubrusy, záclony, závěsy a obuv. Vše balte do 
banánových nebo pevných krabic nebo do pevných pytlů. Při-
spět můžete také na dopravu dobrovolným fi nančním darem.
Za všechny potřebné děkuje Charita.

VELIKONOČNÍ SVÁTKY V NAŠÍ FARNOSTI
SVÁTKY V KOSTELE SV.ARCHANDĚLA MICHAELA
V LADNÉ
2.4. 2010 Velký pátek-Památka umučení Páně, v 15.00hod. Kří-
žová cesta
4. 4. 2010 Hod Boží velikonoční, v 10.45hod. mše svatá
5. 4. 2010 Pondělí velikonoční, v 8.00hod. mše svatá

SVÁTKY VE FARNÍM KOSTELE V PODIVÍNĚ
1. 4. 2010 Zelený čtvrtek, v 18.00 hod. mše svatá
2. 4. 2010 Velký pátek, v 18.00 hod. Velkopáteční obřady
3. 4. 2010 Bílá sobota, od 9.00 hod. kostel otevřen k soukro-
mé adoraci u božího hrobu, od 20.00 hod. slavení Vigilie zmrt-
výchvstání Páně V 19.30 hod. pojede do Podivína autobus, od-
jezd od kostela v Ladné
4. 4. 2010 Slavnost zmrtvýchvstání Páně, v10.45hod. mše svatá
5. 4. 2010 Pondělí velikonoční, v 9.30hod. mše svatá

POZVÁNÍ NA SLAVNOST BOŽÍHO TĚLA DO PODIVÍNA
Neděle 6. 6. 2010 v 10.00 hod.

POZVÁNÍ DO KOSTELA V LADNÉ
27. 6. 2010 Mše svatá na ukončení školního roku, zveme rodi-
če, děti i studenty.

     Ludmila Střelská
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DEN pro LadnouPOZVÁNKA
 „DEN PRO LADNOU“

Kulturní komise Obce Ladná ve spolupráci s místními spolky a sdruženími Vás srdečně zve 
k účasti na akci „Den pro Ladnou“, která se koná v sobotu 1. května 2010. Členové spolků a sdru-
žení představí na několika stanovištích svou činnost, kromě prezentace činnosti budou připraveny 
soutěže. Celý den pak zakončí zábava u Pohostinství U Parku na Rasovni.

PROGRAM DNE PRO LADNOU 1. května 2010

14.00 hod:            začátek u OBECNÍHO ÚŘADU
14.00-15.00 hod:  průvod po obci, zakončení u budovy obecního úřadu
15.00-18.00 hod:  HŘIŠTĚ TJ SOKOL
                            Slovácké sdružení Lanštorfčané, CM Jožky Severina: vystoupení 
                            mužáckého sboru, ochutnávka vín, beseda u cimbálu
14.00-17.00 hod: BUDOVA ZÁKLADNÍ ŠKOLY 
                            tělocvična:  výstava rukodělných výrobků ladenských občanů, pořádá  
                                               Sdružení občanů Ladné
                            zasedací místnost: výstava hornin a minerálů, pořádá pan Josef Vošvrda
                            DVŮR MŠ soutěž a ochutnávka pokrmů z tradiční ladenské 
                                                zeleniny- mrkve, pořádají kuchařky z MŠ
                            RASOVNA Český svaz chovatelů Ladná: výstava drobného zvířectva
                                                 Myslivecké sdružení 
                            HASIČSKÁ ZBROJNICE pořádá Sbor dobrovolných hasičů, výstava a  
                                                                          ukázka  techniky, soutěže
                            HŘIŠTĚ TJ SOKOL: tenisový klub, fotbalový klub TJ Sokol, soutěže
17.00 hod:           RASOVNA: táborák, vyhodnocení soutěží a účasti na stanovištích,  
                                               losování cen
19.00-24.00 hod: RASOVNA: večerní zábava s DJ Italem

VÝZVA 
Sdružení občanů Ladné bude v tělocvičně pořádat výstavu rukodělných výrobků občanů Ladné a rodáků 

(fotky, obrazy, výrobky z perníku, dřeva, pletení, paličkování apod.). Zájemci o vystavení mohou přinést své 
výrobky na Obecní úřad, a to v pátek 16. 4. 2010 a v pátek 23. 4. 2010 od 15.00 do 18.00 hodin.

Výzva pro všechny šikovné kuchařky a kuchaře: Vaše výrobky z mrkve (polévky, buchty, salát, chipsy, džus 
apod.) přineste do mateřské školy v sobotu 1. května od 13.00 do 13.45 hod.

Děkujeme!
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Myslivecké sdružení

Pomáhá, kdo může...

ZHODNOCENÍ
   Dobrý den, v předchozím čísle zpravodaje jsem si dovolil 

napsat na žádost obecního úřadu krátký příspěvek a díky tomu, 
že jsem ještě neměl svolení ze strany myslivecké sdružení Lad-
ná, tak byl příspěvek tak trochu za myslivce a tak trochu za mě. 
Přiznávám, víc byl za mě a trochu za myslivost.

Výsledek byl jeden. S hrůzou jsem očekával výtisk zpravoda-
je a události další. Musím se přiznat, že to, co se dělo po otiš-
tění mého článku, jsem nečekal a ani ve snu by mě nenapadlo, 
jak se budu bavit a se mnou i spousta dalších lidí. Vyslechl jsem 
spoustu názorů a připomínek, což mě zaujalo („a proto snad 
jsem ochoten tu zase sedět a psát“), ale že budu muset spous-
tě lidem vysvětlovat, jak jsem unesl 100kg batoh na zádech, to 
jsem opravdu nečekal a přiznávám, že jsem se hodně musel nad 
sebou zamyslet. Proto dovolte, abych se tu omluvil všem, kte-
ré jsem 100kg batohem přivedl do rozpaků a doufám, že niko-
ho nenapadlo přinést zvířátkům 100kg na zádech. Prosím Vás, 
berte si toho míň, lépe se to nese. Ještě jednou se omlouvám a 
přiznávám, že batoh 100kg neměl. No, a žito, do kterého bych 
hodil fl intu, tam taky nerostlo…

   Jak jsem již psal, tak jsem ale vyslechl i spoustu debat a do 
spousty jsem se musel i zapojit, ale nejvíce mě potěšil zájem 
mladých, kteří o myslivosti v podstatě nic nevědí a přece je za-
jímala. To je asi tak vše k minulému článku.

DALŠÍ ZHODNOCENÍ
Přikrmování zvěře v zimním období
Po dohodě v mysliveckém sdružení Ladná bych vás rád se-

známil s činností myslivců nejen v Ladné. V první řadě bude 
asi dobré zhodnotit uplynulou zimu a v dalších číslech možná 
budeme psát o dalších činnostech a hlavně povinnostech nás, 
myslivců. Třeba bude i nakonec vidět, že to není opravdu jen o 
tom střílení, tak jak si spousta lidí myslí.
Ale to až jindy, teď pár čísel a připomínek k letošní zimě.
Letos bylo v honitbě mysliveckého sdružení Ladná vyvezeno a 
vykrmeno zvěři:
35 q míchaného zrna 
   7 q řepy
111 balíků jetele (v průběhu zimy jsme museli dokupovat)
13q kukuřičných klasů
kamenná sůl podávaná zvěři v podstatě celoročně

Je nutno podotknout, že toto jsou pouze zásoby, které jsou 
tzv.  společné a za myslivecké sdružení evidované. Tak, jak jsem 
psal již v minulém čísle, každý člen MS má ještě povinnost ob-
starat si další krmivo a má přidělen jeden nebo i více krmelců a 
zásypů a po celou zimu má za povinnost v tomto zařízení zvěř 
přikrmovat.

Co to v praxi znamená? Každý člen minimálně jednou za tý-
den do těchto krmelců přinese zrno, jetel a samozřejmě po ce-
lou zimu u těchto zařízení najdete také kamennou sůl a spous-
tu dalších pochoutek pro zvěř. V zimním období se také celore-
publikově podává zvěři granulované krmivo, které obsahuje lé-
čiva určené například pro srnčí zvěř.

Krmivo, které jsem jmenoval a uvedl jako společné, je ještě 
navíc rozváženo traktorem v honitbě dle potřeb.V průběhu této 
zimy například skoro obden a je doslova rozhazováno i na mís-
ta, kde nejsou krmná zařízení, aby se zvěři usnadnil přístup k 
potravě i tam, kde není například krmelec.

    K zájmům myslivců samozřejmě práce pro zvěř v zim-
ních měsících patří, ale rozhodně to není to hlavní a jediné, 
co myslivci při svých výletech do přírody hledají a mají rádi. 
K příjemným chvílím bezesporu patří procházka krajinou. Ří-
kám záměrně, že nejen pro myslivce je radost se procházet ven-
ku. Každý z Vás se rád projde nebo projede na kole kolem Lad-
né. Jsme asi všichni rádi, že máme ještě pořád kam jít a máme 
dokonce i možnost podívat se na zvěř jako je zajíc, bažant, srna, 
srnec a spoustu dalších. Vím, že je Vás spousta, protože Vás čas-
to potkáváme a nejen Vás samotné, ale spoustu těch, co Vás do-
provází. Myslím tím Vaše čtyřnohé společníky. Snad ještě ani 
jednou se mi nestalo, že bych někoho nepotkal venku v lese 
nebo v polích se psem.

Už teď si Vás docela živě přestavuji, jak se teď tváříte, proto-
že tušíte, že začnu proti všem, kteří jdou venčit svého psa. Zkla-
mu Vás a nebudu vám nic zakazovat. Rád bych Vás upozornil a 
napsal něco málo o tom, co jako myslivci vídáme a nacházíme 
u nás kolem Ladné. 

Například několikrát jsem již od kolegů slyšel, jak někte-
rý z nich pozoroval v zimě docela malého pejska, jak běhal za 
zajícem. Což to je vždycky docela zábavné pozorovat, protože 
zdravý zajíc před pejskem doslova hopká a utahuje si z něho. 
Navíc je zajíc lehký a po zmrzlém sněhu běhá tak rychle, že i 
náš lovecký pes na zdravého zajíce nemá. Někdy je docela ra-
dost sledovat, jak si zajíc hopká a pozoruje psa a najednou vy-
skočí jiný zajíc a pes se otočí a maže za jiným zajícem. Doce-
la sranda. Problém začne v momentě, kdy takový malý pejsek 
začne nahánět srnu nebo srnce a ještě horší je, když je to velké 
plemeno psa. To je pak neštěstí se na něco takového dívat. (A 
můžu potvrdit, že i tohle jsem už nejen já viděl). Ptáte se, co je 
na tom tak strašného?? Zkuste se zamyslet a zjistíte, že je situ-
ace úplně obrácená. Malý pejsek je najednou lehký a do sněhu 
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se neboří, kdežto srna nebo srnec se do sněhu propadá. Každý 
si řeknete, ale stejně ho nakonec srna uteče. Musím Vás zkla-
mat, není to vždy takhle, i u nás se docela často najdou uhynulé 
srny a dokonce i srnci, kteří jsou stržni psem a dokonce se stá-
vá, že psa u takového kusu někdy i vidíme. Pokud někdo máte 
chuť namítnout, že to třeba dělá liška nebo vlk, tak vás uklid-
ním. Vlk tu nežije a liška má jinou stopu než pes. Nakonec ješ-
tě úplně z jiného soudku. Mockrát jsem už viděl, jak se kolem 
Ladné honí tři krásní pejsci a nejednou najdou stopu a začnou 
se chovat jako smečka a dokážou si i v létě nadehnat srnu a honí 
ji tak dlouho, až ta klekne a někde v koutě tiše pojde uštvaná. 
Na důkaz toho, o čem tu mluvím, vám přikládám foto z roku 
2009. Jedná se o nalezenou srnu v Lanštorfském lese, která byla 
na pravém boku potrhaná od psů. 

Nechci nikomu nic zakazovat. Už vůbec se mě nechce něco 
někomu nařizovat a také nevěřím tomu, že by snad někdo z Vás 
měl radost z nálezu roztrhaných nebo uhynulých zvířat. Ale 
rozhodně bych Vás za myslivce a hlavně zvěř v Ladné rád po-
žádal, abyste dávali pozor na to, jak se chovají vaši miláčci na 
procházkách. Vím, že každý z Vás bude oponovat, že jeho pej-
sek to nedělá. 

Rád bych upozornil na to, že začíná pomalu jaro. Je to doba, 
kdy se začnou objevovat malí zajíčci, bažantí kuřátka a také srn-
čata. Nevím, kolik z Vás vidělo tyto prcky, ale můžu Vás ubez-
pečit že je to nádhera. Horší je, že hodně často nacházíme tyto 
zajíčky, kuřátka a i srnčata kousek od cesty uhynulá po návštěvě 
pejska. Víte, kolik času stačí na jedno takové cvaknutí zubem?

Jak jsem už řekl, nechceme nikomu nic zakazovat, ale určitě 
Vás chceme touto formou požádat, abyste své čtyřnohé kama-
rády pořádně hlídali a venčili nejlépe na vodítku. 

Taky vím o tom, že hodně lidí namítá, že spousta mysliv-
ců má taky psa a navíc jim běhají volně. K tomu mohu jen po-
dotknout, že každý lovecký pes v Ladné má zkoušky. K lovecké 
kynologii a k čemu je lovecký pes si ale můžeme říct něco příš-
tě. 

   A nakonec nabídka nebo doporučení pro Vás. Pokud máte 
na myslivce dotaz nebo připomínku, můžete nás kontaktovat 
na adrese myslivci.ladna@seznam.cz.

      
  Za myslivce v Ladné Kamil Štoll, jednatel MS 

Přikrmování pomocí traktoru

POZVÁNKY

Kurz tanečníků verbuňku z Podluží

Kurz pro všechny zájemce o výuku verbuňku se 
koná v neděli 18. dubna 2010 v prostorách sálu 
Podlužan v Lanžhotě od 8.30 do 17.00hodin. 
Výuku zajistí současní nejlepší verbíři a znalci pod-
lužáckého verbuňku.
Přihlášky můžete posílat na adresu: Jaroslav Švach, 
Slovácká 20, 690 02 Břeclav nebo na e-mail: sva-
chjar@seznam.cz, mobil: 606 727 242.
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5. výročí zařazení Slováckého verbuňku
na seznam Mistrovských děl nehmotného

dědictví lidstva UNESCO
Páté výročí zařazení Slováckého verbuňku na seznam Mis-

trovských děl nehmotného dědictví lidstva UNESCO. Organi-
zace spojených národů pro vzdělávání, vědu a kulturu, známá 
pod zkratkou UNESCO, přijala na své 29. generální konferenci 
v listopadu 1997 program Prohlášení mistrovského díla ústní-
ho a nehmotného dědictví lidstva a vytvoření Reprezentativní-
ho seznamu nemateriálního kulturního dědictví lidstva.

Cílem je:
- vzbudit zájem o hodnoty nehmotného dědictví a vyvolat 

potřebu je chránit a oživovat;
- sledovat a hodnotit stav tohoto dědictví ve světě;
- vybízet státy, aby ve svých zemích pořídily soupis těchto 

kulturních projevů a učinily legislativní a administrativní opat-
ření k jejich ochraně;

- podporovat místní tvůrce k vyhledávání a oživování ne-
hmotných projevů; vést státní i nestátní instituce a jednotlivce 
k aktivní ochraně, podpoře a rozvíjení ústního a nehmotného 
dědictví. Mistrovskými díly mohou být jednak jazyk, ústní slo-
vesnost, hudba, tanec, hry, mytologie, rituály, zvyky a dále zku-
šenosti, znalosti a dovednosti, jednak nástroje, předměty či ar-
tefakty s nimi související, a rovněž kulturní prostor, v němž se 
soustřeďují lidové a tradiční kulturní projevy (např. místa ob-
řadů, slavností aj.) nebo čas pravidelně se opakujících událostí. 

 Garantem zpracování kandidatury kulturního proje-
vu nazvaného „Slovácký verbuňk—mužský improvisovaný ta-
nec skočného charakteru“ se stal Národní ústav lidové kultu-
ry (NÚLK) ve Strážnici. Úsilí přípravného týmu bylo úspěš-
ně završeno 25. listopadu 2005, kdy mezinárodní porota, kte-
rá vybírala celkem ze sedmdesáti kandidujících jevů, zapsala 
na seznam také Slovácký verbuňk „jako respektovaný, náročný 
a prestižní projev mužské populace (zejména mládeže), který 
je vnímán jako nezbytná součást řady tradičních zvyků, obřadů 
a slavností. Jeho zánikem by nejen tančící komunita a popula-
ce České republiky, ale celá tradiční taneční kultura střední Ev-
ropy přišla o zvláště výrazný prvek své kulturní identity. Speci-
fi čnost verbuňku spočívá v jeho komplexnosti: mnohosti funk-
cí, které plní; v mnohosti vyjádření, jímž je, v jeho improvizač-
ním charakteru – každý taneční výkon je vlastně jedinečným 
výtvorem; v mnohosti základních prvků jeho tvaru či doved-
ností, které tanečník potřebuje, a konečně ve faktu, že jeho in-
tegrální, nepominutelnou součástí je zpěv. Plní funkce obřadní 
a reprezentační, soutěživou, erotickou a zábavní. Vyjadřuje po-
vahu, duševní i fyzický stav tanečníka, jeho identifi kaci s obcí či 
skupinou komunity a s regionem. Vyžaduje, aby tanečník zvlá-
dl repertoár písní k tanci, dialekt a intonační čistotu zpěvu, ná-
ročnost, pestrost, návaznost a úroveň tanečních kroků a fi gur 

vzhledem k možnostem regionálního typu tance, aby byl oble-
čen tak, jak přísluší lidovému odění daného regionu a taneční 
příležitosti. Žádný z těchto rysů není možno považovat za hlav-
ní či určující, slovácký verbuňk tvoří jejich synkretická jedno-
ta.“

Výjimečnost verbuňku byla dále zdůrazněna tím, že se ten-
to tanec v České republice nevyskytuje jinde než na Slovácku a 
že se na tomto území vyhranil v šest regionálních stylů a je tedy 
jedinečným projevem lidské kreativity. Jeho udržení je důležité 
pro zachování kulturní diverzity. „Představuje historické spoje-
ní starých evropských mužských tanců a motiviky starých do-
mácích tanců s novými hudebními proudy (novouherské me-
lodie) a se současnými fyzickými a psychickými možnostmi ta-
nečníků, Dnešní podobu verbuňku formovaly výrazné a vyni-
kající taneční osobnosti, které svým tanečním projevem ovliv-
nily příznačný regionální typ a vtiskly jej dalším generacím ta-
nečníků. Verbuňk je považován za něco výjimečného, za projev 
chlapství, životní energie, síly a radosti.“ (citáty pocházejí z no-
minačního dokumentu)

Podmínkou zapsání na seznam UNESCO bylo vytvoření 
nejméně pětiletého akčního plánu k udržení, ochraně, posíle-
ní a šíření kulturního jevu včetně zajištění fi nancí. V duchu to-
hoto plánu Národní ústav lidové kultury (NÚLK) ve Strážnici 
nadále pokračuje v organizování soutěže o nejlepšího taneční-
ka slováckého verbuňku, pravidelných seminářích pro verbíře, 
systematicky dokumentuje tento tanec v jednotlivých subregi-
onech Slovácka, především však ustavil Sboru lektorů a znal-
ců slováckého verbuňku, který poskytuje metodickou pomoc 
regionálním pořadatelům verbířských soutěží, obcím i samot-
ným verbířům, připravuje propagační pořady, upřesňuje pra-
vidla verbířských soutěží, vysílá své členy do porot verbířských 
soutěží a monitoruje aktivity spojené s verbuňkem a pod. 

Vyvrcholením pátého výročí zapsání verbuňku na seznam 
UNESCO a příležitostí k zamyšlení nad zdarem či nezdarem 
soustředěné podpory verbířským aktivitám bude 25. Strážnic-
ké symposium s názvem Slovácký verbuňk - současný stav a 
perspektivy, které se uskuteční 8. dubna v Národním ústavu li-
dové kultury ve Strážnici. 

         Jitka Matuszková, Národní památkový ústav Brno
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SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Dne 28. března 2010 se dožívá 90. let paní Blažena 
Sadílková. Přejeme do dalších let mnoho zdraví a 
štěstí.

Blahopřání70 let
Jen před nedávnem
byl´s malé robě,
dnes myslí život běží
a píšu tyto řádky tobě.

Tak dlouhou dobu ušel jsi
do sedmdesáti let.
Poznal jsi nebo nepoznal,
co nabídl ti tento svět?

A bylo toho mnoho
radosti i žalost-obojí,
však dnes, dnes nevzpomínej,
to naše setkání vše zahojí.

Už nespěchej a vydechni
a zvolna zmírni krok,
ten čas, co klame nás,
jak krátký zdá se rok.

To tělo, co se mění, 
ta tvář, ty vrásky-
kde zůstalo to mládí, 
kde zůstaly ty lásky?

Teď ruce podejme si,
v tom je i naše síla,
vždyť vzpomínka na doby dětství,
ta v žádném srdci neumírá.

Všem letošním sedmdesátníkům
věnuje Marie Krajčovičová

NAROZENÍ
prosinec 2009
Natalia Duhajská, ul. Růžová
Jan Duhajský, ul. Růžová

JUBILEA

leden
80let Ludmila Salajková, ul.Lipová
 Marie Zrůnová, ul. Masarykova
 Vojtěch Vozda, ul.Růžová
70let Božena Lůcká, ul. Mlýnská
 Marie Šmídová, ul. Masarykova
65let Ladislav Buchta, ul. Úlehlova
60let Jiří Kruták, ul. Mlýnská

únor
70let Ella Morávková, ul. Lužní
 Vendelín Mrázik, ul. Úlehlova
65let Anna Rechtová, ul. Mlýnská

březen
90let Adéla Černá, ul. Lipová
 Blažena Sadílková, ul. Úlehlova
85let Ludvika Tesaříková, ul. Sportovní
75let Jaroslav Lucký, ul. Úlehlova
70let Marta Trávníčková, ul. Masarykova
65let Věra Chovančíková, ul. Sportovní
 Blaženka Markovičová, ul. Lipová
 Marie Petrlová, ul. Masarykova

ÚMRTÍ

listopad 2009
Josef Šarán, ul. Lužní

prosinec 2009
Josef Mlátilík, ul. Masarykova
Marie Podrazilová, ul. Mlýnská

leden 2010
Marie Martušková, ul. Za Hřištěm
Jan Brandýs, ul. Ořechová
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INZERCE

KVĚTINÁŘSTVÍ - ZAHRADNICTVÍ
Ludmila Kasalová, Sportovní 5, Ladná

Nabídka sortimentu:
- řezané květiny 
- pokojové rostliny
- vazba ke všem příležitostem
- dárkové předměty,svíčky,  víno
- osivo, semena
- substráty, keramzit, mulč. kůra, drť
- keramické i plastové obaly na pokojové  
 rostliny, květináče, podmisky,vázy na  
 hroby
- hnojiva, cererit, NPK

Otevírací doba:
úterý: 9.00 – 15.00
středa – pátek: 9.00-12.00 – 12.30 - 17.00
sobota: 9.00 – 12.00

I v případě nepřítomnosti možnost objednávek 
na tel.č. 731 581 789
Prodejna telefon: 519 355 160

Nabízí:

vedení da�ové evidence,ú�etnictví,
DPH, mezd,

sklad� a podp�rných evidencí -
dle po�adavk� zákazníka.

tel: 608 676 952, email: info@fintip.cz

ÚČETNÍ FIRMA
ALEXANDRY EKRTOVÉ
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